
A finals de 2026, la Generalitat 
tindrà el sòl per fer el darrer 

tram entre la Rambla 
de Sant Joan i Coll i Pujol  

Els laterals 
de la C-31 
enfilen la 

recta final 
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A partir de la primera setmana d’octubre, 
les 63 famílies que queden per expropiar 
per poder fer el lateral de la C-31 al seu 
pas per Sant Crist aniran rebent les notifi-
cacions oficials amb el valor dels seus béns 
afectats. 
Aquesta comunicació és la resultant d’un 
nou avenç: El 6 de setembre la Junta de Go-
vern Local de l’Ajuntament de Badalona va 
aprovar l’expedient d’expropiació dels béns 
i drets afectats per la Modificació puntual 
del PDU de les Àrees Residencials Estra-
tègiques del Barcelonès en l’àmbit de Sant 
Crist de Badalona. 

Què suposa? 
Que a finals del 2026, la Generalitat de Ca-
talunya hauria de tenir el sòl alliberat per fer 
el tram entre la Rambla Sant Joan i el carrer 
de Coll i Pujol.  El darrer tram dels laterals!
Què ha d’anar passant perquè s’acompleixi 
aquesta programació?
L’àmbit del projecte d’expropiació afecta 
un total de 82 finques. D’aquestes,  hi ha 
feina avançada en 19 unitats. Tretze ja són 
propietat del Consorci Urbanístic per al 
desenvolupament de les Àrees Residencials 
Estratègiques l’Estrella i Sant Crist de Bada-
lona (ens format per Incasòl -51%- i l’Ajun-

L’inici de les expropiacions 
acosten el vell somni 
d’acabar els laterals de la C-31

Les famílies afectades rebran en uns dies 
el valor dels seus béns. A finals de 2026, la 
Generalitat ha de disposar del sòl pel darrer 
tram entre Rambla Sant Joan i Coll i Pujol

tament -49%- i adscrit a la Generalitat). 
Quatre finques ja són de l’Ajuntament i 2 es-
tan en possessió de la Generalitat. Aquestes 
19 unitats  ja estan, en bona part,  ende-
rrocades, tapiades i vigilades amb sistemes 
d’alarma. Algunes, però estan ocupades 

Imatge aèria de la situació actual del barri

il·legalment i es treballa per recuperar-les. 
Per tant, ara s’ha d’anar a obtenir la posses-
sió de les 63 restants. 
Les propostes d’indemnització que arri-
baran en les properes setmanes tipifiquen 
diferents drets: la valoració del sòl, de les 
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L’edifici de Passatge 
Fortuny 5-7 destinat 
als reallotjaments 
estarà a punt a finals 
de 2025

Gracia demanarà 
amb urgència que la 
Generalitat comenci 
a redactar ja el pro-
jecte dels laterals

Obres de l’edifici del Passatge Fortuny, destinat als reallotjats 

instal·lacions, de les construccions i edifi-
cacions, així com els drets constituïts sobre 
o en relació als mateixos. Per a la fixació 
dels preus s’apliquen les xifres de la llei vi-
gent, i en el cas de Sant Crist corresponen a 
les dades obtingudes a partir del cens dels 
mesos de maig i juliol de 2022 i a la poste-
rior revisió i validació a partir de les visites 
fetes pels tècnics d’Incasòl entre novembre 
i desembre de 2022. 

Més d’11 milions per a l’operació
El total de les valoracions ascendeix a 
11.095.975,59 euros, d’acord amb el docu-
ment aprovat pel Consorci el 31 de gener 
de 2024, que necessitava de l’aprovació de 
la Junta de Govern Local, arrencada al se-
tembre, per continuar caminant. L’aportació 
d’Incasòl és de 6 milions d’euros i Ia de 
l’ Ajuntament, de 5. No es podia fer l’apro-
vació fins que aquesta xifra estigués reser-
vada. per l’administració local 
L’estudi de totes les situacions reconeix el 
dret de reallotjament a 40 unitats familiars.  
De les que 25 són propietaris i 15 correspo-
nen a la tipologia de llogaters i precaristes. 

El reallotjament de les persones residents 
propietàries es farà en la promoció de 24 
habitatges del Passatge Fortuny 5-7. Les 
obres per fer l’edifici es van iniciar el maig 
de 2023 i es van haver d’aturar en la fase 
de fonamentació perquè es va detectar un 
actic refugi de la guerra civil. Després dels 
estudis pertinents, està previst que es re-
prenguin també a principi d’octubre i acabi 
a finals del 2025. De manera que a principis 
del 2026,  l’edifici ja podrà reallotjar les fa-
mílies amb les que es vagin tancant acords.  
Les obres tenen un cost de 4.365.765,53 
euros, i també inclouen la urbanització de 
l’espai adjacent que connecta el Passatge 
Fortuny i el de Casas i Amigó.  
De manera que hi ha els diners reservats per 
pagar les imdemnitzacions. I està en marxa 
l’edifici per als propietaris que s’hi vulguin 
quedar al barri. I pel que fa als 15 llogaters, 
en el moment que  subscriguin els acords  
se’ls buscarà reallotjament en habitatges 
del parc públic de Badalona 
Quan a la resolució dels 23 casos amb 
indemnitzacions monetàries, un cop va-
gin rerebent les notificacions comunicaran 

si els és satisfactòria o si, contràriament, 
presentaran al·legacions per refer un nou 
càlcul amb béns pressumiblement no reco-
llits. En aquest cas, la decisió final la tindrà 
el Tribunal d’Expropiacions. El calendari 

previst de finals del 2026 inclou la gestió 
amb aquests previsibles contenciosos que 
arribin als jutjats.
 
Deu promocions amb 215 habitatges  
El nou planejament en Sant Crist fa emer-
gir en el barri 10 promocions d’entre 7 i 42 
habitatges amb protecció que sumen una 
dotació total de 215 pisos.
En aquests moments, ja estan alliberats 
els solars per fer possible dues d’aquestes 
promocions. De manera que sense més di-
lació es podria iniciar la redacció del pro-
jecte d’urbanització en aquests espais, un 
encàrrec que hauria d’estar sobre la taula 
de l’administració pertinent donada la greu 
crisi d’accés d’habitatge a la ciutat.

Urgeix la redacció del projecte 
Daniel Gracia, regidor de Territori i Sosteni-
biliat, defineix aquest moment com un punt 
d’inflexió que permetrà obtenir la totalitat 
del sòl per fer el vial, “clau per endreçar ur-
banísticament l’àrea i per treure pressió de 
circulació al barri”. Especialment, Gracia, 
que en aquest moment també presideix el 
Consorci, descata que “aquesta operació 
és imprescindible per aconsegior l’aspira-
ció de transformar l’autopista”. Iniciativa 
que, diu, l’Ajuntament ha de liderar. Amb 
els deures molt avançats per part de Bada-
lona, insta la Generalitat a què comenci a 
redactar el projecte d’aquest tram final dels 
aterals immediatament. “És una de les mol-
tes assignatures pendents que tenen amb la 
ciutat”, subratlla.També, quan acabi el pe-
ríode d’al·legacions del projecte de taxació, 
plantejarà que sigui l’Incasòl qui entomi 
la construcció de les promocions que han 
aparegut amb el nou PDU.

L’AVV de Sant Crist, expectant 
L’AVV segueix de prop l’evolució del projec-
te i resta a l’espera de la reacció dels veïns 
afectats conforme els arribin les cartes. 
Viuen amb certa paradoxa aquest moment. 
Estan contents perquè es desencalla el 
planejament que ha deixat el barri estan-
cat durant molts anys i alhora també estan 
neguitosos perquè les valoracions siguin 
“justes”, dins de la difícil taxació d’habitat-
ges familiars de moltes dècades. 
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L’ENDERROC DE LA MOBBA CONTINUARÀ AMB UNA NOVA 
PLAÇA VERDA I L’URBANITZACIÓ DELS CARRERS DE L’ENTORN

DRETS SOCIALS, COMPROMESA AMB EL CONSORCI BADALONA SUD

La conselleria de Drets Socials ha confirmat 
a aquest diari que mantindrà les línies de 
l’anterior gabinet, en el sentit de reactivar 
el Consorci Badalona Sud. Des del febrer, 
l’ens està adscrit a la Generalitat (60% 
respecte del 40% per part de l’Ajuntament 
de Badalona). El juliol de 2024 la Genera-
litat va aprovar injectar 415.000 euros per 
garantir cobrir les despeses de personal i 
dels projectes que hi ha en marxa. La reno-
vació de l’executiu ha endarrerit l’arribada 
d’aquests recursos, amb la pèrdua de liqui-

Les tasques d’enderroc de l’edifici de la 
fàbrica Mobba, al carrer de Sant Isidre, 
s’allargaran fins el gener i les molèsties 
ocasionades per l’operació, executada per 
l’empresa Urcotex, donaran pas, segons 
paraules de l’alcalde, Xavier Garcia Albiol, a 
una nova plaça amb un disseny consensuat 
amb els veïns. La remodelació inclourà la 
millora dels carrers de l’entorn. Recordem 
que al febrer de 2024 el Tribunal Superior 
de Justícia de Catalunya (TSJC) donava la 
raó a l’executiu local i dictaminava a favor 

ditat de l’ens. Ara, l’equip del Consorci té 
tres tècnics i quatre projectes actius fins al 
febrer de 2025. Comparteixen, mentre es 
desencalla la recepció dels recursos amb 
intervenció de la Generalitat, la urgència 
d’incorporar un perfil amb formació econò-
mica i jurírica. Conselleria i Ajuntament han 
de renovar els òrgans de govern del Con-
sorci i activar l’ens cridat a gestionar també 
el Projecte de Barris amb futur de Sant Roc, 
en bona part, principal motiu per a la seva 
reactivació.

del recurs presentat per l’Ajuntament contra 
la paralització de l’enderroc, defensat per 
una plataforma que volia que es reconver-
tís en un espai de creació artística. Albiol 
lamenta que “la batalla política als jutjats” 
hagi ajornat la reforma tres anys. I és que a 
l’octubre de 2021 el Jutjat Contenciós Ad-
ministratiu 14 de Barcelona acceptava les 
mesures cautelers reclamades per la plata-
forma, que adduïa el valor patrimonial  de 
la fàbrica de balances perquè esdevingués 
una fàbrica de creació artística.

La seu comparteix espai amb el districte, en l’edifici del mercat

Els treballs d’enderroc avancen

Comencen les obres del by-pass que permetran 
desdoblar la canonada per solucionar la fuita 
d’aigua que es fa visible a la Riera de Canyet 

La canalització a cel obert es va fer al 2008

lLes obres per desdoblar la canonada que 
connecta la planta potabilitzadora del Ter, si-
tuada a Cardedeu, amb l’estació distribuïdo-
ra a la Trinitat, a Barcelona, ja estan licitades. 
L’actuació permetrà disposar d’una infraes-

tructura alternativa per fer arribar l’aigua fins 
a l’àrea metropolitana des de la planta, i po-
der inspeccionar la canonada per localitzar 
les fuites que es fan evidents fa dècades a 
Canyet. 

Els treballs es finançaran amb un prèstec de 
360 milions d’euros que el Banc Europeu 
d’Inversiors (BEI) injectarà a l’Ens d’Abasta-
ment d’ Aigües Ter Llobregat (ATL), empresa 
pública de la Generalitat, per fer front dife-
rents millores pendents, d’entre les que hi ha 
resoldre aquest desastre ecològic històric. 
Del gruix de l’aportació total, al desdobla-
ment se li destinaran 41,2 milions d’euros. 

Localitzar el punt a partir del 2026
Els treballs començaran al novembre i du-
raran 2 anys. Serà a partir de la construcció 
d’aquest by pass , que garantirà mantenir el 
subministrament a la població, que es podrà 
accedir al túnel de tres metres de diàmetre, 
construit el 1966, per identificar exactament 
els punts malmesos i procedir a fer la repa-
ració. Serà a finals del 2026. Durant molt de 
temps l’aigua que apareixia per Canyet s’as-
similava popularment amb l’existència d’un 
manantial, fins que es va fer públic que es 
tractava de la resultant d’una fuita. L’alarma 
ha anat creixent amb l’increment  de la cons-
ciència ecològica i especialment amb els 

episodis de sequera.
Si més no, la canalització a cel obert que 
veiem forma part d’una de les estratègies 
de recuperació de l’aigua. L’any 2008 es va 
situar un pou d’extracció en un dels punts 
on raja la fuita i es va connectar amb dues 
conduccions. Una, a cel obert, és la que 
veiem tot passenyat-hi, i es destina al reg de 
les zones properes. La segona estratègia és 
una canonada que omple un dipòsit de Mon-
tigalà per a reg de parcs i jardins i baldeig 
de carrers. 

La fuita es manté estable
També des del 2008, els equips de seguiment 
de les fuites de l’ATL duu a terme controls se-
mestrals per comprovar l’evolució. Del 2008-
2023, la fuita s’ha mantingut estable al voltant 
dels 2 l/s. Malgrat la xifra, des d’ATL com-
parteixen, tot insistint en la importància fer 
les obres reparadores, que aquest cabal re-
presenta un 0,025% del cabal d’aquesta con-
ducció, que transporta de mitjana 4.000l/s. 
Sentencien que l’eficiència global de la xarxa 
gestionada per ATL és d’un 98%.



La Federació d’Associació de 
Veïns de Badalona (FAVB) està en 
ple procés electoral, i s’han pre-
sentat 11 candidatures per renovar 
la junta, de les quals 3 són dones.  
Julio Molina, històric dirigent veï-
nal, comparteix que el principal 
motiu per declinar, si arriba el cas, 
de ser triat per tornar a presidir la 
FAVB  és dedicar-se plenament a 
la responsabiliat d’àmbit estatal 
que fa un any i mig combina amb 

El moviment veïnal de Badalona 
tindrà nou president aquest 
octubre, i no serà Julio Molina 

la FAVB. És president de la Con-
ferència Estatal d’Associacions de 
Veïns (CEAV).
Un cop tancat el dia 25 de setem-
bre el termini per presentar can-
didatures, el dia 30 de setembre 
es farà la proclamació de la llista 
definitiva. De l’1 al 6 d’octubre 
aquests candidats ja validats faran 
campanya per captar el vot de les   
trenta entitats associades.
Durant la primera setmana d’oc-

Foto: Julio Molina
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tubre les AVV han de dir qui els 
representarà en l’Assemblea Ex-
traordinària, fixada  per al dia 9 
d’octubre.
Serà el moment en els que cada 
associació desvetllarà els set vots 
que li pertoquen, i se sumaran els 
punts respecte a cada candidat.  
Segons els estatuts, les onze per-
sones amb més suport formaran el 
nou equip de la FAVB i serà entre 
elles mateixes que es triarà el nou 
president o la nova presidenta. 
Ningú quedarà fora perquè s’han 
presentat exactament 11 candida-
tures. 
Molina sí que ha de ser-hi en 
aquest grup d’11 -n’ha presentat 
candidatura-, amb “un baix perfil”. 
Ha de mantenir-se tant a l’AVV de 
la Pau com a la FAVB, per, com ha 
manifestat, poder tornar a presen-
tar la seva candidatura a la presi-
dència de la CEAV com a mínim 
una segona vegada.  

Adéu a Tortajada, figura 
clau en la història del PSC, 
i per tant, de la ciutat 

nat, lidera una de les famílies 
socialistes i és  clau en la 
caiguda de Blanch i l’impuls 
d’Arqué a l’alcaldia. L’expul-
sió de la llista de Jordi Serra 
i la malaltia l’empenyen a ca-
nalitzar les seves emocions a 
través de les arts plàstiques. 

Arquitecte i adrianenc, però 
polític de raça i figura clau en 
la història recent del PSC a 
Badalona, Eduard Tortajada 
va traspassar aquest setembre 
amb 71 anys. Regidor des del 
1983, abandona la política ins-
titucional el 2007. Negociador 
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En marxa la segona campanya d’immunització de la 
bronquiolitis en nadons de fins a 6 mesos
S’aplica en els CAP’s fins al març per als nascuts entre abril i setembre de 2024 

Totes les famíllies de la ciutat amb un nadó 
nascut entre els mesos d’abril a setembre de 
2024 estan rebent un missatge SMS  infor-
mant-los de l’inici de la campanya  d’immu-
nització del virus respiratori sinicial (VRS), 
el principal causant de les bronquiolitis en 
nadons. Amb l’avís, que reforça la informa-
ció rebuda a les consultes de pediatria, les 
famílies receptores han d’adreçar-se al seu 
centre d’atenció primària de referència per 
immunitzar el seu nadó contra aquest virus, 
que afecta les vies respiratòries. 
Ana Gil de Avalle  Muñoz, infermera pedià-
trica del CAP Doctor Robert, explica que es 
tracta d’una única dosi intramuscular de 
nirsevimad i recomana aprofitar les revi-
sions periòdiques pautades per sol·licitar 
la inoculació. La infermera confia que es 
repetirà la bona resposta de l’any passat  en 
l’acceptació de la campanya -que va ser la 
primera- especialment pels grans resultats. 
S’estima que es tornaran a evitar 3 de cada 
4 casos. La població menor d’un any atesa 
al CAP Doctor Robert és d’uns 250 nens i 
nenes, per a dos pediatres, quan per ratio 

correspondria disposar de tres professio-
nals. “Fem un gran sobreesforç també en 
aquests moments,  però l’eficàcia de la 
campanya suposa una important reducció 
de la pressió sobre el sistema sanitari, co-
mençant per la primària”, comparteix.
La campanya, en marxa fins a finals de 
març -període estacional del virus-, també 
es desplega des dels hospitals amb unitats 
de maternitat, que en el nostre territori són 
l’Hospital Universitari Germans Trias i Pujol 
i  l’Esperit Sant. “S’implementa en hospitals  
on hi ha localitzats més de 50 neixements 
en aquests mesos. Es fa aquesta concen-
tració per temes econòmics”, detalla Gil 
de Avalle. El cost de cada unitat és d’uns 
800 euros. Als hospital s’administrarà als 
nadons nascuts des de l’1 d’octubre fins 
a finals març de 2025, que sortiran d’alta 
amb la dosi posada.

Reducció del 30% dels ingressos
La primera temporada, l’any passat,  a la 
Regió sanitària on pertany  Badalona,  les 
hospitalitzacions per bronquiolitis es van 

reduir en un 65,8% gràcies a la resposta 
de la població: es van immunitzar el 89,6% 
dels nadons nascuts d’ abril a setembre de 
2023.  Els ingressos van passar de 640 a  
219 en un any.  La resposta en tot Catalunya 

va ser del 87,8%. Fet que va reduir en un 
90% els ingressos a les ucis; les hospita-
litzacions van caure un 87%; les visites a 
hospitals, un 55% i l’assistència a primària, 
es va reduir en un 48,1%. 
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Carlos Rodrigo dirigeix l’àrea de Pedia-
tria de l’Hospital Universitari Germans 
Trias i Pujol, forma part del comitè 
d’immunitzacions de Catalunya i és 
assessor del Ministeri de Sanitat. Com 
a tal, va recomanar impulsar la cam-
panya d’immunització la temporada 
2022-2023 amb Nirsevimad, en base 
a estudis positius d’un producte previ 
molt més car. 

On rau l`èxit del Nirsevimad?
No és una vacuna, és tracta d’un anticos 
monoclonal. La diferència és important en el 
cas dels nadons. El producte que s’inocula 
ja porta formades les defenses que se sub-
ministren en una sola dosi i duren entre 5 i 
6 mesos en el cos del nadó. La vacuna és di-
ferent: és el cos qui produeix els anticossos. 
Per això la vacuna no funciona en nadons 
d’un mes, que són  els  que pitjor ho passen 
amb aquesta infecció.  

El resultat de la  primera campanya va 
ser molt millor de l’esperat
Va tenir una eficàcia altíssima. Espectacular: 
d’un 90%. I sobretot perquè va fer que la in-
fecció no fos ni suficientment greu ni aboqués 
els nadons a les unitats de cures intensives. 

A més, vam ser pioners
-“Sí, l’any passat Espanya i Luxemburg van 
decidir inmunitzar. La recepció del Ministeri a 
la proposta va ser molt positiva. Sabíem que 
el producte seria efectiu pel coneixement que 
teníem respecte d’un producte previ, molt més 
car, que només se subministrava a pacients de 
molt alt riss.  Els peditatres van convèncer els 
polítics i ells se’n van refiar de nosaltres i l’efi-
càcia ha estat espectacular.

No acostuma a passar?
També van ajudar en la presa de decisió les 

dades del 2021-2022 que van ser terrorífi-
ques.

Les posteriors a la pandèmia? 
Sí, durant els anys de pandèmia, els nú-
meros van baixar molt perquè les mesures 
antiCovid van ajudar a aturar altres infec-
cions., Però quan ens vam alliberar de les 
marcaretes, se’ns van col·lapsar les ucis, 
les urgències i les consultes. Ja hauria 
estat un èxit haver aconseguit un 50% de 
reducció, però vam assolir el 90%.  Ha estat 
espectacular. 

Se sumen altres països
França més tard, però només amb una res-
posta del 30% de la població immunitzada. 
Destacar que l’èxit també ha estat possible per 
la  gran resposta dels pares i mares que van 
acceptar la nostra campanya en un 90%. Des-
prés es va implementar en el Con Sud, i ara ja 
s’han sumat els Estats Units, Itàlia...”

Afecta la població adulta?
En adults no se sabia gaire. Ara, amb la in-
vestigació per la Covid podem identificar amb 
més detall les infeccions “de nas”. Amb una 
única prova mirem la grip, la Covid i el VRS. 
I veiem que el VRS també afecta la gent gran. 
Per aquest col·lectiu, però, existeix vacuna, no 
efectiva, com hem explicat,  per als nadons tan 
petits, que se’ls ha d’inmunitzar.

CARLOS RODRIGO GONZALO DE LIRIA. Director de Pediatria de l’Hospital Universitari Germans Trias i Pujol

“Els polítics se’n van refiar dels pediatres i l’eficàcia ha estat espectacular” 

“La clau de l’èxit ha 
estat la resposta de 
les famílies que van 
acceptar la campanya 
en un 90%”

Rodrigo durant una visita per l’Hospital. Foto: Hospital Germans Trias
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Especialistes en el sector del transport i vehicles

El proper 28 de setembre es commemora 
el Dia internacional pels drets sexuals i reproductius.
 
Segons una enquesta realitzada per Plena Inclusión
70 de cada 100 dones amb discapacitat intel·lectual
afirmen que tenen poca informació sobre sexualitat.

Aquests resultats posen de manifest la necessitat 
de millorar l’accés a la informació
i als serveis de salut sexual i reproductiva.

Cal garantir l’accés a una educació sexual

Dia internacional pels drets sexuals i reproductius

NOTÍCIA DE LECTURA FÀCIL FACILITADA PER BDN CAPAÇ

adaptada i respectuosa 
per fomentar l’autonomia i benestar.

És fonamental trencar estigmes i 
reconèixer que totes les persones tenim 
els mateixos drets sexuals i reproductius.

Totes les persones tenim el dret a prendre decisions lliures
A estar informades sobre el nostre cos, 
i a accedir a una educació sexual adequada
per viure una vida plena
i promoure una societat més inclusiva i respectuosa.

 

Torna la campanya de “Vals descomp-
te” per a la tardor de 2024, amb im-
portants novetats i millores respecte 
la primera edició, segons ha avançat 
el govern. S’hi destinaran 400.000 
euros, i s’hi incorporaran comerços de 
tots els districtes i s’ampliarà als mer-
cants ambulants. També s’habilitarà 
una targeta física per ampliar l’accés 
de la campanya a la població que no 
té habilitats digitals. 

Tal i com va anunciar aquest diari, Núria 
Sabaté és la nova presidenta de la junta 
de FAMPAS, la Federació de les AFA’s de 
la ciutat. A més d’aquesta mare de l’escola 
Jungfrau, l’equip es completa amb Òscar 

El nou equip al capdavant de  
FAMPAS preveu una tardor intensa
Núria Sabaté, de l’escola Jungfrau, assumeix la presidència 

Morata, també de la Jungfrau, com a vice-
president. La secretària és Mònica Cáceres, 
de l’institut Pompeu Fabra; el tresorer és 
Josep Pinedo, de l’escola Ventós Mir. Marc 
González, també del Ventos Mir i Juan Va-

lero, del Centre d’Educació Especial de Can 
Barriga són  vocals Asseguren que tenen les 
energies renovades per afrontar el que qua-
lifiquen serà “una tardor intensa” Compar-
teixen la indignació de la comuntiat escolar 
per “l’any perdut” en tramitacions que con-
fiaven estarien fetes, especialment respecte 
del Ventos Mir i del Badalona Port “Ja ha 
passat el període de situació del nou go-
vern i ja no s’hi valen excuses” diu Sabaté 
respecte del coneixement de les demandes 
i les necessitats per part de regidora d’Edu-
cació, Vanesa González, amb la que despa-
txen sovint. A banda de la pressió respecte 
de les noves edificacions, Sabaté urgeix a 
posar en marxa la comissió de manteniment 
creada al juliol. “Incrementarem la pressió 
i perseguirem més, ara que, segons ens 
diuen, s’ha incorporat més personal a l’àm-
bit de contractació”. “Ja no s’hi val que això  
no ho havien fet els anteriors, ja ha passat 
prou temps de gràcia perquè aquest govern 
assumeixi la seva gestió o l’absència de la 
mateixa”, sentencia Sabaté.

LA IMATGE CURIOSA
La nova 
campanya de vals 
descompte arriba 
als “encants” 
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Mentre l’Ajuntament de Badalona 
no presenti l’informe tècnic com-
plet als paradistes, la junta del 
Mercat Torner, liderada per la seva 
presidenta, Olga Viltró, demana ell 
retorn a la tranquil·litat. Aquesta 
serà la norma després de la tensa 
reunió mantinguda el dimecres 25 
de setembre a la tarda al Viver. A 

Els paradistes del Torner 
apel·len a la tranquil·litat, a 
l’espera de l’informe tècnic 

la taula hi havia l’alcalde, Xavier 
Garcia Albiol, amb els seus qua-
tre tinents d’alcalde, i en el públic 
una quarentena de persones entre 
els paradistes, el comerç de l’àrea 
d’influència i membres de l’asso-
ciació de veïns. La reunió va servir 
per tornar a fixar les posicions de 
partida: el mercat no accepta la 

proposta de dispersió ni d’indem-
nitzacions exposada pel govern. 
Si -”com diuen que diu el nou 
informe municipal respecte d’al-
tres fets per tècnics de l’ÀMB”-, 
la situació de col·lapse afecta tota 
la superfície, el mercat, i el barri, 
demana alternatives mentre es fa 
una rehabilitació total.

El professorat que faltava a 
l’institut Júlia Minguell abans 
d’iniciar el curs ja s’ha incorpo-
rat. De manera que la plantilla 
de l’ESO està completa amb el 
que correspon per currículum. 
Pel que fa a l’increment de re-

L’Institut Júlia Minguell 
completa l’equip d’ESO i 
espera en breu la decisió 
de batxillerat

cursos per reduir la ràtio als 
dos grups de batxillerat, des 
del centre de secundària de 
Llefià comparteixen que en 
els propers dies coneixaran 
la decisió del Departament 
d’Educació al respecte. 

ACTUALITAT BADALONA 9

La ciutat ha de celebrar la incorporació de 43 
nous agents a la Guàrdia Urbana de Bada-
lona, que fins a l’agost de 2025 estaran en 
pràctiques (tercera fase d’avaluació del pro-
cés de selecció).La suma d’aquest col·lectiu 
xifra els efectius en 230 agents, segons infor-
men dels del sindicat PSU, quan la Relació 
de Llocs de Treball (RLT) fixa una plantilla 
de 305 persones.Tanmateix, aquest número 
encara queda més lluny de la ràtio recoma-
nada per la Federació Espanyola de Munici-
pis i Províncies que estableix 18 agents per 

a cada 10.000 persones. Dels agents que es 
van incorporant, un cop passen el període de 
prova d’un any – és molt estrany que algú no 
ho superi, comparteixen des de la PSU- un 
15% acostumen a marxar. Alguns a Barce-
lona, d’altres com a agents rurals, d’altres als 
Mossos d’Esquadra. Millores com la recent 
adquisició de nous vehicles ajuden a fidelit-
zar els nouvinuts a Badalona, però, manifes-
ten, la situació encara és precària respecte 
a d’altres dependències.“Encara queda molt 
per fer”, conclouen.

Eva M. Gómez - redaccio@diaridebadalona.com

LA INCORPORACIÓ DELS 43 NOUS AGENTS DE LA GUÀRDIA
URBANA ENCARA QUEDA LLUNY DE LA PLANTILLA ESTABLERTA

Dels 43  nou agents, 17 són dones. Foto: Ajuntament de Badalona



“Marxo perquè 
la gestió ha 
pogut amb la 
creació”
Entrevistem a 
Eduard Pericas, 
gestor d’Arts Escèniques

Plega el dia 30 de setembre, per tant, 
quan es publica l’entrevista encara és 
gerent de Badalona Cultura. Va arribar 
fa set anys quan es buscava un profes-
sional que equilibrés la dramaturgia i la 
gestió. Marxa perquè la gestió se l’ha 
menjat. De tot el que deu deixar per fer, 
destaca dos projectes: el Cafè Teatre 
del Zorrilla i l’especialització del Blas 
Infante per acollir les noves figures del 
flamenc. Insisteix en la impotància dels 
consells d’administració com a eina de 
gestió de les SA., i no en el dictat dels 
manaments dels regidors o regidores.

Arribes fa set anys amb la funció coordi-
nar la part artistica i de gestió.
Sí, es buscava un perfil més tècnic amb co-
neixements d’arts escèniques i de gestió. Es 
van presentar més de 80 currículums i vam 
passar tres al consell d’administratió. Em van 
triar a mi. Sóc rara avis, productor teatral amb 
formació d’enginyer industrial. 

Del teu projecte què has implementar?
Sobretot he professionalitzat l’equip que em 
vaig trobar en la manera de funcionar respec-
te de les arts escèniques. 

Què no has pogut fer?
El projecte del Cafè Teatre del Zorrilla.

Com queda?
Tot dissenyat, pendent de temes urbanístics.

Com se t’acut?
Quan el 2018 veig la sortida d’emergència 
penso que és un espai desaprofitat. El 2019 
em diuen que endavant.

I des del 2019 en dansa. Has identificat 
perquè costa tot tant?
En aquest cas es complica perquè implica so-
roll i aforament, i suposa mesures de segure-
tat. Però, clar, entre revisió i revisió han passat 
de dos a tres mesos. L’arquitecte que ha de fer 
les modificacions gairebé ja ni m’agafa el telè-

“Les empreses 
municipals tenen 
l’eina del Consell 
d’Administració. 
No manen ni els 
regidors ni les 
regidores”

fon. Porto cinc anys modificant coses, me diu. 
Tothom hi creu, però falta voluntat d’empenta

Tornaràs per la inauguració del Cafè 
Teatre?
Segur, segur.

I per què marxes?
M’en vaig, primer, perquè m’ha sortit una 

bona oportunitat. També per la necessitat de 
renovar energies. Una mica per tot el que hem 
parlat.  La gestió ha pogut amb la creació.
Tot és ja una mica cíclic i no he pogut engegar 
coses de producció. Estem molt centrats en 
l’exhibició i hauríem de saber fer producció.

Amb talent local?
Sí, però també amb gent d’aquí i d’allà. A Ba-
dalona pequem una mica de… A veure, pi-
quen a la porta i em diuen hola sóc de Bada-
lona. I jo els responc, si ets bo et programo. 
Aquesta és la línia que ha faltat, no he tingut 
ni recursos ni temps.

Massa gestió sobrevinguda? 
Correcte. 

Festa de Maig i Nadal? 
Nadal ha arribat ara, no sé si per quedar-s’hi. 
Falten recursos per gestionar les coses a les 
que ens diuen que hem de donar un cop de 
mà. Ho entenc, però hauríem de tenir marge 



per crear noves coses. Som 6 persones pels 
tres teatres, més les festes, més el Nadal, més 
tot el que s’hi afegeix

Pel Blas Infante també tenies projecte?
Al Blas Infante cal dotar-lo de singularitat. 
Vaig presentar un projecte que el fes únic i di-
ferenciador que va ser molt ben rebut, però en 
set anys he tingut cinc alcaldes i cinc regidors 
de cultura, per tant torna i torna a explicar. 

Aixo forma part del cansament? 
Sí. Crec que tal i com ha funcionat Badalona 
en aquests darrers anys, calia tenir unes lí-
nies estratègiques molt marcades.

Que se seguissin amb independència 
dels canvis polítics
Correcte. En algunes coses ho hem aconse-
guit. Per exemple, he defensat que la figura 
del gerent havia de tenir independència ar-
tística total. És a dir, la programació la trio 
jo, i si no us agrada, en busqueu un altre. 

Des d’aquesta professionalitat podrà 
gestionar qui el substitueixi?
Era una mica la intenció, dignificar la pròpia 
figura. Que qui vingui tingui la mateixa lli-
bertat creativa. 

Recordo l’episodi de Joel Joan 
Per exemple. Després de presentar la pro-
gramació amb la seva obra, algun grup va 
mostrar la seva reticència a que vingués per 
les històries de les xarxes. Es va convocar 

un consell d’administració i es va ratificar 
que qui decideix la progrmació és el gerent. 
No hi va haver gairebé ni votació. 

T’has trobat enmig de molts focs 
creuats? 
Sí, però per la voràgine de fer notícia quan 
encara no hi és. Com en aquest cas, en què 
no es va desprogramar. Les empreses mu-
nicipals tenim les eines del consell d’admi-
nistracions, que són els que manen. No els 
regidors ni les regidores. Moltes vegades no 
he estat d’acord amb el govern i he convo-
cat el consell. I jo executo el que em diu el 
consell. 

I en el moment de majories absolutes?
S’ha de convocar sempre. I tenir línies 
estratètiques clares. Em serveix l’exemple 
del Cafè Teatre.L’inauguri qui l’inauguri 
s’ha de fer.  Amb els nous projectes s’hau-
ria de crear un cert marc de treball. Si es 
vol potenciar el teatre a les escoles i la 
producció pròpia, marcar les línies i dotar 
de recursos econòmics  i de personal per 
explotar.

Reprenem el projecte del Blas Infante
Hi ha un projecte artístic associat a l’ade-
quació de l’espai per crear nou temple del 
flamenc, orientat a descobrir els nous ta-
lents del flamenc, amb tauletes…

Tipus “Corral de la Pacheca”?
(Riu) Un espai on les figures hi vulguin venir. 

El teatre està cedit a les penyes?
No ben bé, en queda alguna.Tot això estava 
pendent de regular. Però, el dia a dia...”

Quin és el public fidel d’ara. El dels 
abonaments?
No només. Després dels abonaments, que-
den entre 150 i 200 entrades. Sí és cert, que 
bona part de les que queden les compren 
entre els mateixos abonats.

Això dificulta la decisió espontània 
d’anar a teatre 
Si perquè programem un bolo a la setmana

Captem públic de fora
Sí, per dues casuístiques. Quan apostem per  
obres arriscades i pioneres, i quan els que 
s’han perdut alguna obra a Barcelona venen 
a Badalona a recuperar-la. 

L’estrena d’Oriol Genís serà l’únic acte 
dels 25 anys del Zorrilla
No hi haurà més actes, necessàriament. 
Vam parlar amb Oriol Genís i  volia fer una 
obra d’Enric Borràs.I hem fet que sigui la 
inauguració de la temporada i ens serveixi 
per als 25 anys. Anar al teatre ja és una 
festa.
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Recreació virtual de l’accés al  Cafè Teatre del Zorrilla
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El testimoni directe de Nadia és el que més 
commou i li atorga tanta veritat al muntatge 
d’estil documental dirigit per Carles Fernán-
dez Guia. És la història del coratge d’una 
jove afgana, ben coneguda entre nosaltres, 
amb un relat de vida dur, dolorós i alhora 
esperançador. Nadia té 39 anys. Amb 8, 
durant la guerra civil posterior a la retirada 
soviètica, va patir greus ferides a causa d’un 
bombardeig. Instaurat el règim talibà i amb 
greus seqüeles físiques es va fer passar 
per noi durant 10 anys, tot amagant la seva 
condició de dona, per mantenir la família. 
La tasca d’una ONG en el territori fa que el 
2006 arribi a Barcelona, i fos acollida per la 
seva família, i arribés a Badalona. 
Autora de diversos contes i novel·les, guio-
nista i protagonista de documentals, ara fa 
un pas més pujant a escena. Malaurada-
ment, el conflicte encara es viu al territori,  
i l’obra tanmateix també té la universalitat 
de molts valors, com l’amistat, l’educació, 
la llibertat, la solidaritat, les fronteres, i els 
drets de les dones.  La imatge de reclam de l’obra:. Foto: Teatre Villarroel 

Nadia Ghulam porta a la Villarroel un 
documental sobre el testimoni vital 
El muntatge de la badalonina es pot veure fins el 6 d’octubre 

La Fundació Èpica (La Fura dels Baus) 
ha programat fins el 3 de novembre 
“The Gate”, un festival que combina art, 
ciència, tecnologia i societat emmarcat 
en el Manifesta15. Consta de 4 blocs, i 
ja hi ha  2 en marxa El primer, “Oceans 
in Transformation” es pot visitar de di-
marts a dijous de 16 a 20h i divendres, 
dissabtes i diumenges de 10 a 20h.  
La mostra, ubicada en una carpa en el 
Port de Badalona, registra les trans-
formacions del mar per reflexionar-hi. 
El segon bloc, l’European Performing 
Science Night es celebra els dies 27 i 
28 de setembre i proposa incorporar el 
llenguatge artístic per a reduir la distàn-
cia entre ciència i societat.t

La Fundació Èpica 
s’incorpora a 
la proposta de 
Manifesta15

  

L’AGENDA CULTURAL BADALONINA DELS PROPERS DIES!

Fins el 29 de setembre
Exposició 
El Patí de Vela, 
Al Museu de Badalona 

Dimecres 9 d’octubre
Cinema. Cicle Gaudí
“Pájaros”  al Teatre Margari-
da Xirgu (20.45)

Diumenge 29 setembre 
“L’univers en miniatura 
del no no”, Cinema al 
Teatre Margarida Xirgu (12h) 

Dissabte 5 d’octubre
Concert  
The Tutsies 
al Sarau08911 (23.55h)

Divendres 27 setembre
“Conqueridors” 
de Ramon Madaula 
al Teatre  Zorrilla (20h)

Dijous, 3 d’octubre
“Tour del Montblanc”, 
Projecció del cicle del CEB, a 
Sant Miquel, 34 (20h)

Diumenge 13
Teatre.Badalona a escena 
“El cant dels obres” 
al Teatre Zorrilla (19h)

Dijous 10 d’octubre1
Documental històries de vida 
de Lloreda i Sant Crist  al Cen-
tre Cívic Nova Lloreda  (18.30h)

Dimarts 1 d’octubre
Cicle de novel·la històrica 
“El general en su laberinto,” a 
l’Espai Betúlia (19h)

Dimarts 1 d’octubre
Cicle de Lectura Llibreria 
Mitja Mosca,  
a Ignasi Iglesias, 48 (19.30h)
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Detinguts cinc joves a Santa Coloma que acabaven de
sostreure ordinadors d’un institut de Cardedeu

Actuació dels Mossos

Els agents van interceptar un vehicle amb sis portàtils passades les 4 de la matinada 

Els Mossos de la comissaria de Santa 
Coloma de Gramenet van detenir, el 17 de 
setembre, quatre joves d’edats compreses 
entre els 18 i els 24 anys i un menor d’edat 
com a presumptes autors d’un delicte de 
robatori amb força. Els agents es trobaven 
fent un patrullatge preventiu amb l’objectiu 
d’evitar robatoris a centres educatius de 
Santa Coloma de Gramenet quan, pels volts 
de les 04:20 hores, van veure un vehicle 
que circulava pel carrer Torres i Bages de 
forma erràtica i semblava controlar l’entorn. 
Davant d’aquests fets, els agents el van atu-
rar. Dins del vehicle hi havia cinc ocupants. 
En escorcollar-los, els agents els van trobar 
mitjons a les butxaques, a més, dins del 
vehicle hi van localitzar més mitjons, un 
passamuntanyes, un guant i sis ordinadors 
portàtils. Gràcies a les indagacions, els 
agents van saber que els ordinadors eren 
d’un institut de Cardedeu l’alarma del qual 
havia saltat una hora abans. Agents de la 
comissaria de Granollers van contactar amb 
responsables de l’institut i van corroborar 

que els acabaven d’entrar a robar i que els 
lladres havien sostret sis ordinadors. Per 
aquests fets, els agents de Santa Coloma 
de Gramenet van detenir els cinc joves, un 

d’ells menor d’edat, com a presumptes au-
tors d’un delicte de robatori amb força. La 
investigació continua oberta i no es descar-
ta relacionar els arrestats amb més fets. Els 

homes majors d’edat han passat a disposi-
ció judicial al jutjat d’instrucció en funcions 
de guàrdia de Santa Coloma de Gramenet i 
el menor va ser lliurat a fiscalia de menors.
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L’home es va entregar a Nou Barris i ha 
estat enviat a la presó per intent d’homicidi

S’entrega l’home acusat 
d’haver amputat la mà de 
la parella a Santa Coloma 

L’home es va entregar a Nou Barris

Els Mossos d’Esquadra han detingut l’home 
acusat d’haver-li amputat una mà a la pare-
lla dilluns a la tarda a la localitat de Santa 
Coloma de Gramenet. Segons ha avançat 
Catalunya Informació, l’home s’ha entregat 
a la comissaria dels Mossos d’Esquadra del 
districte de Nou Barris, a Barcelona. 

L’acusat va fugir 
L’agressió va ser al passeig de la Salzereda 
de Santa Coloma, a dos quarts de cinc de la 
tarda. L’home va fugir, tot i que la policia el 
tenia identificat i treballava per localitzar-lo 
i detenir-lo. La víctima va ser traslladada a 
un centre hospitalari i no es tem per la seva 
vida, malgrat patir ferides greus també al pit 
i en d’altres parts del cos. La ràpida actuació 
dels serveis mèdics i del personal d’un bar va 
facilitar que a la víctima se li pogués recosir 

la mà.

L’Ajuntament condemna l’agressió
L’alcaldessa del municipi, Mireia González, 
juntament amb regidors i personal del mateix 
Ajuntament de Santa Coloma de Gramenet, 
van fer un minut de silenci per condemnar 
l’agressió masclista i donar suport a la víc-
tima. 

Enviat a presó
El Jutjat d’Instrucció número 6 de Santa Co-
loma de Gramenet ha ordenat l’ingrés a la 
presó provisional de Michael Antonio R. D., 
de nacionalitat equatoriana, acusat d’amputar 
la mà de la parella amb un matxet. Després 
d’escoltar el detingut, la magistrada l’ha en-
viat a presó acusat d’un delicte d’intent d’ho-
micidi.

Bernat López - redaccio@diaridesantacoloma.com 15
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El sistema d’alerta hidrològica del 
riu Besòs està a punt de finalitzar 
una important renovació tecnolò-
gica després d’una inversió de 
887.437 euros per part de la Dipu-
tació de Barcelona. Aquest projecte 
va ser impulsat a petició de l’Ajun-
tament de Santa Coloma, amb 

El Parc Fluvial millora el seu 
sistema d’emergències invertint 
prop de 900.000 euros

l’objectiu d’optimitzar la seguretat i 
l’eficiència del sistema d’emergèn-
cies del Parc Fluvial. Després de 25 
anys en funcionament, el sistema 
ha estat sotmès a una actualització 
integral que ha inclòs millores en 
les infraestructures, nous panells 
informatius, un sistema de mega-

fonia renovat, càmeres de vigilàn-
cia, control d’abocaments, així com 
una nova xarxa de comunicacions 
i telecontrol. Les obres es van ini-
ciar a finals de 2023 i es preveu 
que concloguin el proper mes de 
novembre, complint així el termini 
previst de 11 mesos.

Durant els mesos de setembre, 
octubre i novembre, la campan-
ya «Ara li toca al vidre, fem-ho 
bé - fem-ho verd» de l’entitat 
Ecovidrio arriba als mercats 
municipals catalans. A Santa 
Coloma, aquesta campanya 
de conscienciació sobre l’ús 
del vidre i el seu posterior re-

Aposta pel reciclatge 
del vidre als mercats 
municipals

S’han invertit  887.437 euros

Al costat d’Ecovidrio

ciclatge aterrarà al Mercat de 
Singuerlín el 26 de setembre; 
al Mercat Sagarra, el dia 27; i 
al del Fondo, el 28 de setem-
bre. A totes les persones que 
participin se’ls obsequiarà 
amb una bossa de reciclatge. 
L’horari de la campanya és de 
9 a 14 h.

Santa Coloma 
ven el segon 
premi de la 
Loteria Nacional, 
dotat amb 30.000 
euros

El sorteig de la Loteria Nacional cele-
brat el dissabte 7 de setembre de 2024 
ha deixat un premi important a Santa 
Coloma de Gramenet. El segon premi, 
dotat amb 30.000 euros, s’ha venut 
en un punt de venda situat al carrer 
Mossèn Camil Rosell, 84.

L’establiment que ha venut el número

El parc de Can Zam acollirà el diumenge 
20 d’octubre (10 h) la XX Cursa i Camina-
da per la Vida contra el càncer organitzada 
per l’Associació Contra el Càncer amb la 
col·laboració de l’Ajuntament. La cursa, 
amb sortida i arribada al parc de Can Zam, 
consta d’un recorregut urbà de 5 km, amb 
una duració màxi- ma de 90 minuts, que 
es pot fer corrent o caminant. El preu de 
la inscripció és de 10 euros i la recapta-
ció que se n’obtingui anirà a benefici de 
la investigació, el tractament i la cura del 
càncer. Abans i després de la cursa es 
comptarà amb la col·laboració de diverses 
entitats colomenques que dinamitzaran la 
matinal:

Inscripcions fins al 18 d’octubre a:
-Plataforma RockThesport
-enmarcha.contraelcancer.es
-Centre Cívic Riu
-Punts Fundació Tallers:
-Centre Cívic Singuerlín, Centre Cívic Riu, 
-Centre Cívic Llatí, Botiga Swing i Església 
Major (dilluns, dimecres i dijous, de 10 a 
13 h)
-CER (horari habitual)
-Botiga Swing (horari de botiga)
-Botiga Esports Jovic (horari de botiga) 
-Perruqueria Gomina2 (horari de botiga)

Inscripcions de la Cursa per la Vida

Sumem esforços per una bona causa
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Millor servei de l’autobús 
B81 per a l’alumnat de secundària

La línia connecta diverses zones de la ciutat

L’AMB i l’empresa concessionària TUSGSAL han reforçat el servei de la línia B81

A petició de l’Ajuntament i per donar res-
posta a la demanda de la comunitat edu-
cativa, l’AMB i l’empresa concessionària 
TUSGSAL han reforçat el servei de la línia 
d’autobús metropolità B81, que connecta 
l’Hospital de l’Esperit Sant, i les zones edu-
catives de La Bastida i el recinte Pallaresa 
amb els barris de Santa Rosa, Fondo, Sin-
guerlín, Can Franquesa, la Guinardera i Se-
rra de Marina. L’objectiu és donar un millor 
servei als centres d’educació secundària 
La Bastida, Torrent de les Bruixes i Ramon 
Berenguer IV, tant en l’horari d’entrada de 
l’alumnat com en el de sortida, durant tot 
el curs 2024-2025. L’ampliació del servei 
s’ha fet amb vehicles de major capacitat i de 
mida superior als que operen habitualment 
a la línia, i això comporta que el recorregut 
dels busos de reforç s’hagi d’adaptar per 
permetre la circulació d’aquesta tipologia de 
vehicles per alguns carrers, i variï respecte 
als que donen servei la resta de la jornada. 
Els reforços sortiran de Metro Fondo a les 
7.30, 7.50 i 7.55 h en direcció a l’Institut 
Ramon Berenguer IV; i a les 14.30 i 14.55 h 

en l’itinerari invers. La informació sobre la 
resta d’horaris i les parades es pot consultar 
a www.ambmobilitat.cat.

Urbanització de la plaça d’Alfons Comín
La Junta de Govern Local ha aprovat defini-
tivament el projecte d’obres d’urba- nització 
de la plaça d’Alfons Comín Fase 2 amb un 
pressupost d’execució de 478.237 euros 
(IVA inclòs). L’aprovació estava pendent de 
la cessió per part de l’INCASOL del sòl ob-
jecte d’urba- nització, que es va poder for-
malitzar el passat mes de juny. La superfície 
total d’actuació del projecte és de 1.235 m2 
i comprèn l’àmbit de la zona sud-est de la 
plaça d’Alfons Comín, el c. de Terrassa —
entre Liszt i Mas Marí—; i, al c. del Bruc, 
els parterres inferiors limítrofs amb el nou 
edifici de 38 habitatges protegits en règim 
de lloguer per a persones de la ciutat. En el 
marc de la regeneració urbana del barri del 
Fondo, la Fase 1 al va finalitzar el juliol de 
2020 amb la connexió dels carrers de Va-
lentí Escalas i Listz.

Pla municipal per millorar la qualitat dels serveis oferts als espais públics

28 milions d’euros per a la neteja 
d’edificis públics de Santa Coloma

Amb una durada de quatre anys

L’Ajuntament de Santa Coloma ha presen-
tat un nou projecte per garantir la neteja 
i manteniment de les instal·lacions mu-
nicipals i centres educatius públics de la 
ciutat. Aquesta iniciativa forma part del pla 
municipal per millorar la qualitat dels ser-
veis oferts als espais públics, assegurant 
que tant els edificis com els equipaments 
comptin amb les condicions òptimes d’hi-
giene i salubritat. El contracte, coordinat 
per l’Àrea de Promoció Econòmica i Ser-
veis Interns, té com a finalitat cobrir totes 
les necessitats de neteja a les dependèn-
cies municipals, incloent-hi un calendari 
regular i tractaments especialitzats per a 
determinades zones. A més, es preveu que 
aquesta iniciativa tingui un impacte social 
positiu, ja que es donarà prioritat a la in-
serció laboral de persones en situació de 
vulnerabilitat. Amb una durada de quatre 
anys, amb la possibilitat d’ampliar-lo un 
any més, aquest contracte compta amb 
un pressupost que supera els 28 milions 
d’euros. 





Collboni, primer alcalde en visitar 
a Mireia González Santa Coloma

Visita institucional

Primera presa de contacte d’ençà que han accedit a les respectives alcaldies

L’alcalde de Barcelona, Jaume Collboni, va 
visitar el passat 10 de setembre Santa Co-
loma de Gramenet, on va ser rebut a l’Ajun-
tament per l’alcaldessa de Santa Coloma, 
Mireia González, amb qui ha mantingut una 
reunió de treball, i ha signat posteriorment 
al llibre d’honor municipal. Aquesta trobada 
institucional ha estat una primera presa de 
contacte entre ambdós d’ençà que han ac-
cedit a les respectives alcaldies, que tenen 
en comú, entre altres, el veïnatge i la convi-
vència amb el riu Besòs, un espai compartit.
“És un honor per a mi i per a la ciutat que 
la primera visita que rebi d’un alcalde o 
alcaldessa sigui el de Barcelona. El Besòs 
és un símbol, de resiliència, del model de 
desenvolupament que ha seguit la ciutat als 
darrers anys per transformar-se i adaptar-se 
al canvi ecològic. El refugi de la biodiversi-
tat n’és una mostra. Però també hem viscut 
aquest procés des d’altres revolucions, com 
seria la transformació cultural i educativa 
que també protagonitza el Besòs”, va as-
senyalar Mireia González, que només feia 

una quinzena de dies que ocupava el càrrec 
d’alcaldessa de la ciutat. Després de la reu-
nió, l’alcalde de Barcelona, Jaume Collboni, 
i el regidor de Cultura i Indústries Creatives 
de l’Ajuntament de Barcelona, Xavier Mar-
cé, es van desplaçar fins al Parc Fluvial del 
Besòs per visitar acompanyat de l’alcaldes-
sa Mireia González, i els tinents d’alcaldes-
sa, Toni Suárez i Sara Martínez, el BesArt 
The River Museum, un projecte artístic que 
impulsen conjuntament l’Ajuntament de 
Santa Coloma, l’Associació Mediterranean 
Street Art i el Reial Cercle Artístic de Barce-
lona.Jaume Collboni es va referir a tot allò 
que vincula a les dues ciutats,”tenim moltes 
coses que ens uneixen. Tenim el riu Besòs i 
una excusa perfecta per visitar aquest parc, 
com és el BesArt, aquest fantàstic museu a 
l’aire lliure. Aquesta és una àrea que con-
densa moltes oportunitats de desenvolupa-
ment econòmic, que té molts reptes socials, 
però que des de la col·laboració entre les 
institucions podrem donar més confiança 
en el futur a tots els veïns i veïnes de Santa 

Coloma i de tots els municipis del Besòs”. 

Un museu d’art urbà 
BesArt és un projecte cultural de gran abast 
amb esperit transformador que permet als 
i les artistes crear i exposar de forma per-
manent les seves obres en un espai me-
tropolità a l’abast de tots els públics, en 
l’entorn natural verd i blau del Parc Fluvial 

del Besòs. Els murs que delimiten el cabal 
del riu en el terme municipal de Santa Co-
loma, des del Pont de Santa Coloma al de 
Can Peixauet, acullen des de març de 2023 
obres d’artistes de renom mundial al marge 
esquerre, mentre que el dret està a dispo-
sició d’artistes locals, d’escoles i fins i tot 
de famílies, en un espai que ha estat batejat 
amb el nom de El Refugi.

SANTA COLOMA POSA EN FUNCIONAMENT L’ESCOLA 
BRESSOL EL BLAUET 

L’Ajuntament obre una nova Escola bressol 
municipal, situada en la confluència dels 
carrers Amèrica i Prat de la Riba. Aquesta 
escola ha tingut un cost inicial d’ obres de 
830.000 euros. Amb la incorporació d’El 
Blauet, la xarxa municipal d’escoles bres-

sol de la ciutat comptarà amb un total de 
9 equipaments. La nova instal·lació té una 
superfície construïda de 656 m2, en una 
única planta, i 245 m2 d’espais oberts com 
ara terrassa i patis exteriors i acollirà a 93 
infants d’entre 0 i 3 anys.

El mocador solidari de la Festa Major 
2024 ha recaptat 16.365 euros, la recap-
tació més alta des de que es va posar en 
marxa aquesta iniciativa solidària. Un èxit 
de participació ciutadana que fa palesa la 
consciència solidària dels colomencs i 
colomenques. Enguanys, els mocadors 
es podien adquirir a un preu-donatiu 

Èxit del mocador solidari: 
més de 16.000 euros 
recaptats per Creu Roja

Recaptació solidària

de 2 euros, amb reserva prèvia al web 
grameticket.cat i, com sempre, la re-
captació anirà íntegrament destinada al 
programa municipal d’aliments solida-
ris per a famílies en situació de vulne-
rabilitat que gestionen la Creu Roja del 
Barcelonès Nord i l’Ajuntament de Santa 
Coloma de Gramenet.
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Es destinen 250.000 euros 
en ajudes al lloguer per a 
persones grans

La nova àrea infantil del Besòs / Aj.BCN

El 2023, l’Ajuntament va tramitar, a través 
de Gramepark, 154 sol·licituds d’ajudes al 
lloguer per a persones majors de 65 anys, 
de les quals un 83% van ser resoltes favo-
rablement. L’import mitjà d’aquesta ajuda va 
ser de 195 euros per persona i la inversió 
final va arribar als 250.661 euros.
A més, es continua oferint la possibilitat 
de millorar les condicions d’accessibilitat, 
seguretat, higiene, habitabilitat i eficiència 
energètica mínimes dels habitatges, a tra-
vés del programa «Arranjament d’habitat-
ges».  Aquesta acció, que es realitza amb la 
col·laboració de la Diputació de Barcelona 
i l’entitat Centre de Vida Independent, ha 
permès actuacions en 40 habitatges durant 
l’últim any.

Equipaments i habitatges
Pel que fa als equipaments, des de l’estiu 
de 2022, Santa Coloma disposa de 48 ha-
bitatges públics dotacionals per a persones 
majors de 65 anys, en règim de lloguer, 
que va suposar una inversió de gairebé 3 

milions d’euros. L’Ajuntament també va 
invertir prop de 400.000 euros en l’adequa-
ció de 308 m2 a la planta baixa de l’edifici 
per convertir-lo en el Centre de Dia Jose-
fina Manresa, que ha de ser gestionat per 
la Generalitat de Catalunya i donarà servei 
a una trentena de persones. En la línia de 
promoure l’activitat física entre la gent gran, 
el 30 de setembre s’iniciarà un nova edició 
del programa municipal, que es realitzarà 
als quatre pavellons de la ciutat, als centres 
cívics de Fondo, Can Franquesa i Llatí, i 
al Casal Les Oliveres. El programa inclou 
propostes com ara la gimnàstica de man-
teniment que en la passada temporada va 
tenir una participació de 968 persones, de 
les quals 860 eren dones. Es manté també 
la col·laboració amb el programa «Sempre 
acompanyats» de la Fundació ‘La Caixa’ 
que pretén combatre les situacions de so-
ledat; i el Servei de Teleassistència de la 
Diputació de Barcelona, que finança en part 
l’Ajuntament, i que actualment té a la ciutat 
3.200 persones usuàries.Santa Coloma, amb la gent gran



Sant Adrià contractarà 21 plans d’ocupació 
destinats a diversos col·lectius vulnerables

L’inici dels contractes, a l’octubre

En aquesta convocatòria l’Ajuntament de Sant Adrià contractarà per 12 mesos
Aquesta convocatòria de Treball i Forma-
ció va dirigida als següents col·lectius: 
Línia MG52: persones de 52 anys o més; 
Línia DONA: aturades de llarga durada no 
perceptores de la prestació per desocupa-
ció o en situació de violència masclista; 
Línia PRGC: persones destinatàries de 
la Renda Garantida de Ciutadania; Línia 
PANP: aturats de llarga durada que no 
rebin prestació per desocupació; Línia 
TRANS, 1 contracte de treball va desti-
nat a persones d’aquest col·lectiu. Tenen 
preferència en totes les línies: les dones 
que siguin mares de famílies monoparen-
tals, les persones de 45 anys o més i les 
persones que no tinguin la cotització su-
ficient perquè se’ls reconegui la pensió de 
jubilació quan arribin a l’edat ordinària de 
jubilació. Totes les persones han d’estar a 
l’atur i inscrites a l’OTG com a demandats 
d’ocupació no ocupats (DONO) i han de 
complir els requisits de la convocatòria en 
la data en què s’inicia el procés de selec-
ció.

Múltiples perfils
En convocatòria l’Ajuntament contractarà, 
per 12 mesos, els següents perfils: auxi-
liars administratius/ves per donar suport 
a diferents departaments de l’ajuntament; 
informadors/res que donaran suport a 
l’atenció a l’usuari en instal·lacions muni-
cipals i participaran en campanyes infor-
matives i cíviques dirigides a comerços 
i ciutadania en general; personal d’oficis 
destinats a les actuacions de millora de 
l’espai urbà: construcció i neteja viària; 
conserges que donaran suport en ins-
tal·lacions municipals. A banda d’aquests 
llocs de feina, es contractarà un perfil 
tècnic per a  realitzar les tasques de coor-
dinació i acompanyament obligades per 
la convocatòria. La cerca de candidats 
s’està fent en col·laboració amb l’Oficina 
de Treball del municipi, que s’encarrega 
de la preselecció dels candidats. La se-
lecció es realitzarà durant el setembre. La 
previsió d’inici de contracte és a mitjans 
d’octubre.

UNA NOVA EDICIÓ DEL HOP SANT ADRIÀ ARRIBA AL MUNICIPI 
DURANT AQUEST MES D’OCTUBRE

El mes d’octubre porta a Sant Adrià de 
Besòs una nova edició del HOP, un fes-
tival ple d’espectacles gratuïts de circ, 
dansa urbana, art mural, música i cultura 
urbana. Aquesta edició, adreçada a tots els 
públics, presenta una programació diversa 
amb activitats que tindran lloc del 4 al 6 
d’octubre. El festival arrenca el divendres 
4 d’octubre a les 21.30 h al Refugi antiaeri 
de la placeta amb l’espectacle EMOCION-
A-DOS de Fusion-A-dos, que continuarà 
el dissabte 5 d’octubre a la plaça de la 
Vila, de 17.30 a 20 h. Durant la jornada del 
dissabte, hi haurà actuacions destacades 
com Inconnexes Colectivo Musique Dansa 
(dansa urbana), El Senyor de les Baldufes 
de la cia Penélope & Aquiles (circ-teatre), 
Back 2 Classics de Planeta Trampolí (circ 
amb llit elàstic), Big Lady (cub led i ane-
lles), i Circshow de Fusionart (malabars, 
contorsionisme i equilibris).

Espais experimentals i tallers 
També es podrà gaudir d’un espai experi-
mental amb tallers com el Tatto Temporal 
Bcn, un taller de tatuatge amb aerografia, i 
Imprimint Camí de Ricardo Cornelius, que 
explicarà històries gravades.

Visita guiada al Bosc Encantat 
El diumenge 6 d’octubre a les 12 h, es 
realitzarà una visita guiada al Bosc Encan-
tat de Sant Adrià, un recorregut musicat i 
comentat pel projecte d’art mural format 
per 200 columnes que sostenen la C-31, 
intervingudes per 65 artistes internacio-
nals. El punt de trobada serà la parada de 
Tram Encants Sant Adrià, i l’esdeveniment 
estarà a càrrec de Digerible.com i Juanki, 
amb accions de beatbox i màgia amb Fu-
sion-A-dos.

Circ i dansa a la plaça de la Vila 
El diumenge a la tarda, de 17.30 a 20 h, 
la plaça de la Vila es transformarà en un 
escenari amb actuacions com 4×4 de Little 
Testa Circ (clown, malabars amb diàbolos 
i verticals), The Concept, i Absurd de Circ 
Vermut. A més, continuarà l’espai experi-
mental amb el Tatto Temporal Bcn i una 
exhibició de DapoStar.

Zona Grafit 
El dissabte 5 d’octubre, de 11 a 18.30 h, 
la Zona Grafit acollirà una intervenció mu-
ral al túnel del carrer Olímpic amb Eduard 
Maristany.

Ella té un tatuatge al canell i ell porta 
un mesurador de glucosa cutani. L’as-
sociació SOS Desapareguts ha emès 
una alerta per trobar Petra Gehde i Ralf 
Buchholz, desapareguts a Sant Adrià de 
Besòs, Barcelona, des del 19 de juliol. 
Segons l’associació, es tracta d’un cas 
d’alta vulnerabilitat. Els desapareguts són 
Petra Gehde, una dona de 53 anys que fa 
1,68 metres d’alçada. Té una complexió 
prima, el cabell ros fosc amb metxes i un 

Busquen a Petra Gehde i 
Ralf Buchholz, desapareguts 
a Sant Adrià de Besòs

Van desaparèixer el 19 de juliol

tatuatge al canell. Ralf Buchholz és un 
home de 53 anys, fa 1,67 metres d’alça-
da, té una complexió normal, el cabell 
castany amb cabells blancs i porta un 
mesurador de glucosa a la pell. Si teniu 
informació sobre aquesta dona i aquest 
home, podeu trucar al 112 o als telèfons 
+34 649 952 957 / 644 712 806. A més, 
l’associació posa a disposició l’adreça 
de correu electrònic següent: 
info@sosdesaparecidos.es
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Grup TERSA publica la Memòria de Sostenibilitat 
2023 amb un projecte d’IA com a referència

Un 8% més de residus que el 2022

La planta ha finalitzat el primer projecte d’implementació d’Intel·ligència Artificial

Grup TERSA fa publica la Memòria de Sos-
tenibilitat de l’any passat amb l’objectiu de 
difondre la seva activitat com a empresa re-
ferent del sector i per reafirmar el seu com-
promís de transparència vers la ciutadania. 
Entre els fets més rellevants del 2023 des-
taca la incorporació de quatre ajuntaments 
metropolitans nous a l’accionariat TERSA, 
que enguany ha celebrat el seu quarantè 
aniversari. 

Projecte d’IA
També destaquen com a fites importants la 
finalització del primer projecte d’implemen-
tació d’IA a la Planta de Valoració Energètica 
de Sant Adrià de Besòs. La Planta de Valo-
rització Energètica (PVE) de Sant Adrià del 
Besòs ha finalitzat el primer projecte d’im-
plementació d’Intel·ligència Artificial (IA), 
amb l’objectiu de millorar l’eficiència i la 
sostenibilitat. Un èxit que obre les portes a 
explorar altres processos on aplicar aques-
tes tècniques d’IA a la PVE que, el 2023, 
va valoritzar un total de 342.827 tones de 

residus, un 8% més que el 2022. Majori-
tàriament, l’energia produïda per la PVE s’ha 
destinat a la venta a la xarxa elèctrica i, el 
volum de vapor venut a Districlima, la xarxa 
urbana de calor i fred del Fòrum i del Dis-
tricte 22@, va ser del mateix ordre respecte 
al 2022 i va evitar l’emissió a l’atmosfera 
de 32.533 Tn Co2, que equivaldria a retirar 
cada dia 47.000 vehicles de la circulació. 
D’altra banda, tenim l’augment del 8% de la 
capacitat de tones d’envasos lleugers trac-
tades al Centre de Tractament de Residus 
Municipals (CTRM) de Gavà-Viladecans i, 
els nous serveis assumits per SIRESA a pe-
tició de l’Ajuntament de Barcelona. A més, 
la companyia consolida la seva aposta per 
la generació, la comercialització i l’oferta de 
serveis relacionats amb les energies reno-
vables. Va tancar el 2023 administrant 257 
instal·lacions fotovoltaiques, més d’un 31% 
que al 2022 i, Barcelona Energia, la comer-
cialitzadora pública, va tancar amb 13.000 
punts de subministrament, un 15% més 
que el 2022

Les sol·licituds es podran presentar del 23 
de setembre al 4 d’octubre

Sant Adrià de Besòs 
potencia els horts urbans 
per a gent gran 

Cal tenir més de 60 anys

Ja es poden consultar les bases que regi-
ran l’adjudicació per sorteig públic de les 
22 parcel.les destinades a horts urbans: 18 
a la Masia de Can Serra i 4 al passeig de 
la Pollancreda. Les parcel·les de Can Serra 
s’adjudicaran per un termini de 5 anys, des 
de l’1 de març de 2025 al 31 de desembre 
de 2029. L’adjudicació d’ús de les parcel.les 
del passeig de la Pollancreda començarà 
també l’1 de març de 2025 però la seva fi-
nalització estarà supeditada a l’inici de les 
obres del projecte urbanístic que afectarà a 
l’entorn de la fabrica de cartró. L’Ajuntament 
comunicarà a les persones que tinguin les 
parcel.les adjudicades al passeig de la Po-
llancreda la data de començament de l’ac-
tuació urbanística

Condicions per accedir-hi
Tenir 60 anys o més, està empadronat a 

Sant Adrià i presentar la sol.licitud amb la 
fotocòpia del DNI en el termini establert

Termini i lloc d’inscripcions
Del 23 de setembre al 7 d’octubre (ambdòs 
inclosos) a l’Oficina d’Atenció Ciutadana 
(OAC).

Horaris
De dilluns a divendres de 8.30 h a 14 h i 
dilluns i dijous de 16 a 18.45 h

Altres dates d’interès
Publicació de la llista d’admesos: 16 d’oc-
tubre (planta baixa de l’Ajuntament); termini 
de reclamacions: Del 19 d’octubre al 30 
d’octubre a l’OAC; publicació de la llista 
definitiva: 5 de novembre; sorteig: 11 de 
novembre a les 12 h, a la sala de Plens de 
l’Ajuntament.



La directora científica del Centre de Recerca en 
Ciència i Enginyeria Multiescala (CCEM) de la 
Universitat Politècnica de Catalunya - Barcelo-
naTech (UPC), Maria Pau Ginebra, acompan-
yada del vicerector de Recerca, Jordi Llorca, 
ha recollit l’acreditació d’Unitat d’Excel·lència 
María de Maeztu per la qual el centre rebrà una 
subvenció d’uns tres milions d’euros per dur 
a terme programes estratègics de recerca i de 
formació durant els pròxims quatre anys. El 
finançament que reben els centres i unitats de 

La UPC recull 
l’acreditació d’excel·lència 
María de Maeztu

El CCEM està ubicat al Campus Besòs

recerca permet enfortir l’organització, la plani-
ficació estratègica de la recerca i el foment de 
les bones pràctiques en la gestió de la recerca. 
Així mateix, està orientat també a incrementar 
la visibilitat dels centres i unitats d’excel·lèn-
cia, la internacionalització, l’atracció i contrac-
tació de talent investigador jove. El CCEM, 
que està ubicat al Campus Diagonal-Besòs, 
fa recerca, desenvolupament i innovació en 
el micro i nanoenginyeria, nanotecnologia i 
nanociència de materials.

Fiscalia demana 6 anys de presó per als directius de 
l’empresa que va provocar un vessament tòxic al Besòs 
L’incendi de 2019 a Ditecsa, a Montornès, va provocar un vessament tòxic

Es demana una multa de 2,2 milions d’euros a l’empresa

Segons ha avançat El Periódico, la Fiscalia 
de Medi Ambient de Barcelona ha sol·lici-
tat presó per a tres directius de l’empresa 
Ditecsa, de Montornès del Vallès, a causa 

d’un incendi en 2019 que va resultar en una 
contaminació massiva del riu Besòs. Els fets 
es descriuen com un “desastre ecològic de 
la magnitud més gran”, amb la mort de mi-
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lers de peixos per culpa de la contaminació 
per dissolvents tòxics. El fiscal ha demanat 
sis anys de presó, una multa individual de 
16.200€ i una inhabilitació de quatre anys 

per a cada un dels acusats per no prendre 
mesures eficaces per evitar l’incendi que va 
començar quan un treballador manipulava 
dissolvents. Segons l’acusació, aquesta ne-
gligència va resultar en la descàrrega de 99,1 
tones de dissolvents tòxics al sistema de 
clavegueres que connecta directament amb 
el riu. A més, l’acusació pública ha imposat 
una multa de 2,2 milions d’euros a Ditecsa i 
ha proposat la prohibició de qualsevol futura 
activitat de l’empresa relacionada amb la va-
loració de residus perillosos. Aquesta petició 
sorgeix arran de l’impacte ambiental “molt 
alt” que va ser qualificat així per l’Agència 
Catalana de l’Aigua(ACA) immediatament 
després de l’incident. Ditecsa, que ja havia 
estat multada anteriorment per infraccions 
ambientals, inclòs una multa de 10.000€ per 
qüestions ambientals i una altra de 48.000€ 
per excés d’emmagatzematge, està ara sota 
investigació per part de la fiscalia de Medi 
Ambient que va començar les indagacions 
poc després de l’incendi de l’11 de desembre 
del 2019.



La Penya debuta aquest dissabte a les 
18:00h, a l’Olímpic, contra l’UCAM Múrcia, 
subcampió de lliga la temporada passada. 
Marcarà l’inici de la temporada ACB 2024-
2025 per als verd-i-negres. Després d’una 
pretemporada amb altibaixos i l’excel·lent 
debut a l’Eurocup la Penya intentarà co-
mençar la lliga amb una victòria davant un 
rival dur com el Múrcia, que compta amb 
els exjugador de la Penya, Simon Birgan-

der, Brodziansky o Todorovic. La Penya va 
perdre els dos partits de lliga contra el con-
junt de Sito Alonso la temporada passada. 
Una victòria en unici complicat (pròximes 
jornades desplaçaments a València i Zara-
goza) és clau per no evitar un possible mal 
inici.
La Penya confia en la solidesa del seu joc 
interior, liderat per Ante Tomic, així com en 
el rendiment dels seus nous reforços. 

Imatge totalment diferent al que 
vam viure a la pretemporada. 
Un inici fulgurant del Joventut 
als primers minuts, físic i amb 
Gates sublim, va llançar els de 
Dani Miret al 15-5 a l’electrònic, 
fent vibrar i aixecar un Olímpic 
que va registrar una de les mi-

Demostrant l’orgull verd-i-negre

llors entrades a Europa en els 
últims anys. Reacció immediata 
de l’Hapoel Tel Aviv – amb juga-
dors de nivell Eurolliga i grans 
candidats al títol – per capgirar 
el resultat i tancar el primer pe-
ríode 16-21. El conjunt d’Israel 
va estirar la diferència fins al 

20-29 amb els interiors Cabo-
clo i Motley fent mal dins la 
pintura, amb sensacions que hi 
podia haver un punt d’inflexió 
en el matx. Però la Penya no va 
morir i coneixedor que sense 
intensitat i duresa en el joc no 
aconseguiria remuntar, va can-

Foto: penya.com

A pel subcampió de lliga

Foto: penya.com

Tomic emergeix com a màxim referent de la Penya per guanyar el primer partit a l’Eurocup

Simon Birgander, Brodziansky 
i Todorovic tornen a casa 
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viar el xip. Tomic i Gates van 
ser els líders en atac mentre 
que Kraag i Hanga lideraven la 
part defensiva. Igualtat a 37 al 
descans.
El tercer període es va mante-
nir parell, amb els dos equips 
contrarestant cada atac rival 
però els locals arribant als úl-
tims deu minuts amb mínima 
diferència (57-55). Un espec-
tacular tap de Gates i Vives 
fent de gat vell sobre Beverley 
(antiesportiva) van col·locar el 
66-62 a favor dels de Miret, 
que ara sí, jugaven amb calma 
i amb els veterans a pista. Els 
darrers minuts van ser de rit-
me frenètic. Hanga i la parella 
interior Pustovy+Tomic lide-
raven els atacs verd-i-negres, 
mentre l’ex NBA Patrick Bever-
ley era l’únic jugador capaç de 
respondre per part de l’Hapoel, 
i des de la línia de triple.
Nota excel·lent pel debut a 
l’Euorcup. La Penya venia amb 

grans dubtes en atac i la feble-
sa defensiva. I davant un equip 
referent a l’Eurocup amb juga-
dors que serien titulars a molts 
equips d’Eurolliga, la Penya va 
demostrar un orgull que feia 
molts partits que no s’hi veia. 

Tomic, el de sempre, i els 
nous fitxatges:
Ante Tomic sempre apareix quan 
se’l necessita. Un cop més. Kay-
ser Gates és el jugador que la 
Penya necessita, punts des del 
perímetre i alta capacitat defen-
siva. Devon Dotson el jugador 
desequil·librant que desencalla 
atacs. Adam Hanga, el jugador 
intangible que no serà MVP 
però sumarà en totes les esta-
dístiques. I Artem Pustovy, in-
timidador sota la cistella l’ater-
nativa defensiva al cinc. Caldrà 
veure més de Kassius Robertson 
i l’adaptació de Van der Vuurst 
a Europa. Ara sí, temporada ini-
ciada.



La Penya planta cara a l’Uni Girona 
en l’estrena a la Lliga Catalana
La semifinal de la Lliga Catalana Femenina entre la Penya i l’Uni Girona va ser un partit 
intens en què es va demostrar que hi ha equip i projecte per mantenir plaça i somiar. 

Foto: penya.com

Tot i que la Penya va començar amb força 
gràcies a dos triples d’Inés Santibáñez, 
mantenint-se competitives durant tot el 
primer quart (14-17), l’equip gironí di-
rigit per Roberto Iñíguez va reaccionar 
abans del descans, tancant el segon 
quart amb un triple sobre la botzina per 
posar-se 37-34 al davant.
Al tercer quart, la nova pívot verd-i-
negra, Serena-Lynn Geldof,va destacar 
amb 9 punts però un altre cop l’encert 
exterior del conjunt gironí va fer tornar 
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la igualtat al matx (52-52) amb tot per 
decidir en els darrers deu minuts.. En 
un final molt ajustat, l’Uni Girona va 
imposar la seva veterania i experiència 
dins la categoria per sentenciar el partit 
(83-77)

Tot i la derrota, les jugadores de la Pen-
ya, amb Santibáñez com a màxima ano-
tadora amb 15 punts, van mostrar un ni-
vell competitiu prometedor de cara a la 
temporada de la Lliga Femenina Endesa .
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BASES
Lluís Costa: bandera. Va ser el jugador na-
cional més ben valorat de la lliga durant mol-
tes jornades. Amb Marcelinho Huertas molt 
tocat (decisió última hora), Costa serà el timó 
de l’equip, molt més regular que Fitipaldo.
Devon Dotson: va tenir molts bons mo-
ments a la pretemporada. Combo elèctric 
capaç de generar-se molts bons tirs i trobar 
la millor decisió. Tir de tres bo i jugador de 
pick and roll.
ALERS:
Caleb Homeseley: un referent a Eurocup 
que arriba a l’equip a ser el líder en anotació. 
Molt versàtil de cara cistella i bon tir exterior. 
Rebotejador. 
Kevin Punter: s’estrena a casa davant l’afi-
ció i contra un Granda que cedeix molt en 
defesna. Punter sí ha de ser l’arma principal 
ofensiva del Barça, cap de generar-se els 
seus propis tirs i trobant companys en pene-
tracions. Força moltes faltes,
Dario Brizuela: bandera i per pressupost. 
Va realitzar una gran semifinal de Supercopa 
contra el Madrid i està en gran ànim de con-
fiança. Jugador que depèn dels seus primers 
tirs.
Luwawu-Cabarrot: ha estat molt regular a 
la pretemporada anotant més de 8 punts per 

partit, que ja el faria pujar un 15% de preu. 
Si supera aquest partit a Tenerife, després rep 
dues bones jornades amb Andorra i Múrcia.
INTERIORS:
Tyson Pérez: va ser el pívot sorpresa de la 
passada temporada, anotant i rebotejant. Va 
valorar per sobre l’esperat contra en rivals 
complicats i ara rebrà el Girona Bàsquet do-
rra equip que pateix amb pívots mòvils i que 
ataquen de fora cap a dins.
Marko Todorovic: bandera. Una bona jor-
nada el farà pujar de preu. Està en gran to 
físic i té molts bons moviments sota cistella. 
Torna a l’Olímpic on segur que tindrà ganes 
de fer un bon rendiment. Dependrà el seu ús 
útil de faltes. Compte amb això.
Pívot lliure:  serà moviment abans de co-
mençar la jornada. Tryggvi Hlinason o Dylan 
Osetkowski. 
Jugadors de perfils diferents, però vitals pel 
seu equip. Hlinason reb el Breogan a casa 
i Unicaja el Girona. Els dos equips reben 
conjunts que no tenen un joc interior físic i 
potent. 
Chima Moneke: el jugador més car de 
tots. És el que acostumar a valorar més de 
la competició. 10 punts i 6 rebots mínim els 
garanteix, tot sumant les faltes rebudes. Pilar 
essencial de l’equip.

 SuperManager ACB
Lliga: Diari de Badalona        Codi Accés: 0880YL5HS 

General



Acció del partit a Nou Barris CF Badalona

Segona derrota consecutiva del 
Badalona fora de l’Estadi (1-0)

El Badalona destitueix a Gerard Albadalejo

Els escapulats perden a Nou Barris al minut 93 

Jordi López es coverteix en el nou entrenador escapulat

El nou Badalona va tornar a perdre per segona 
setmana consecutiva fora de l’Estadi. Els de Ge-
rard Albadalejo van perdre a Nou Barris contra la 
Montanyesa (1-0), equip que arribava a aquest 
partit sense haver puntuat. La derrota va arribar 
de la forma més dolorosa, arribant al minut 93 
en un servei de córner rematat per Aitor. La de-
fensa escapulaada va tornar a patir una certa 
manca de contundència en aquesta acció, tal 
com ja va passar durant el partit anterior a Tona. 
És evident que els partits en un terreny de joc 
de reduïdes dimensions perjudica a l’equip més 
tècnic, qüestió amb la qual en aquesta 3a RFEF 
ja podia contra amb aquest handicap. El partit 
va estar marcat pel joc aeri i pilotes llargues 
dels locals, amb un Badalona que no acabava 
de trobar espais cap a la porteria d’Eric Fernán-
dez. Malgrat aquestes dificultats, Toni Larrosa 
va gaudir de la millor acció de perill del primer 

Gerard Albadalejo, destituit

Dilluns al matí saltava la notícia. El Badalona 
anunciava la destitució del seu entrenador, 
Gerard Albadalejo, després de la derrota de 
diumenge al camp de la Montanyesa. Alba-
dalejo va arribar al club  el passat mes de 
novembre després de la destitució de Santi 
Álvarez. Amb l’equip vorejant la zona de des-
cens, el tècnic lleidatà va poder redreçar el 
rumb de l’equip per portar-lo fins al play off 
d’ascens. Els escapulats van caure a la se-
gona eliminatòria contra l’Hospitalet amb un 
gol al minut 94. 
El director esportiu del club, Marc Nogués, 
ha manifestat els motius de la decisió pressa 
des de la direcció de l’entitat: “no és una 
qüestió exclusiva dels resultats. Feia 
setmanes que veiem que alguna cosa 
no funcionava l’entorn de l’equip. Calia 

temps, amb una rematada que es va estavellar al 
travesser. A la segona meitat els escapulats van 
caure a la trampa del joc local, equip que va do-
nar una marxa més però sense arribar amb perill 
a la porteria escapulada. Quan tot feia pensar en 
el repartiment de punts, va arribar el gol de la 
victòria local. Aquest diumenge el Badalona re-
brà la visita de l’Escala, equip que ha començat 
molt fort aquesta temporada amb 7 de 9 punts.

Primera victòria del juvenil
Després de perdre els tres primers partits de 
lliga contra els tres millors equips, el juvenil del 
Badalona va poder sumar la primera victòria de 
la temporada a la lliga. Els d’Isaac Fabregat van 
guanyar al canmp del Racing Zaragoza (1-3), 
després d’haver de remuntar el gol inicial dels 
aragonesos. Disssabte rebran la visita de l’At 
Balears.

fer un canvi de rumb, i s’havia de fer 
abans que sigui massa tard”. Nogués 
considera que Albadalejo no ha sabut adap-
tar-se a les característiques de l’equip:”Te-
nim uns jugadors superiors a aquesta 
categoria. Hem de ser els dominadors 
dels partits i no jugar a expenses del 
que vulgui jugar el nostre rival. Neces-
sitem saber com hem de jugar al nostre 
estadi i les seves dimensions, i com ju-
gar en un camp petit”.

Jordi López, nou entrenador
Jordi López és el nou entrenador de l’equip. 
Es tracta d’un exfutbolista de Primera Divi-
sió,militant a equips com Sevilla i Mallorca. 
També va ser jugador de les categories in-
feriors del FC Barcelona i del Real Madrid, 

equip amb el qual va debutar a la màxima 
categoria. Com a entrenador va debutar com 
a tècnic ajudant al Cornellà. L’any 2021 es va 
convertir en el nou entrenador del Terrassa, 
equip amb el qual va fer una gran campan-
ya a 2a RFEF. Segons el director esportiu 
badaloní, López és el perfil d’entrenador que 
estaven buscant: “és un entrenador que 
vol jugar la pilota i vol ser el domina-
dor dels partits. Teníem diversos can-
didats, però Jordi López és l’entrena-
dor que més s’adapta al tipus de perfil 
que busquem”. El debut de Jordi López 
serà aquest diumenge a l’Estadi. Encara que 
només som a la quarta jornada de lliga els 
escapulats tenen l’obligació de sumar la vic-
tòria per no perdre de vista la part alta de la 
classificació.
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Foto: Levante Badalona

El Levante Badalona va su-
mar la segona victòria con-
secutiva com a local, després 
de derrotar al Madrid CFF 
(1-0). Les de Ferran Cabello 
van ser les grans dominado-
res del partit. Melani, amb un 
xut al travesser, la profunditat 
de Maria Llompart i el treball 
incansable d’Elena Julve van 
portar el pse del partit durant 
la primera part. A la darrera 
acció dels primers 45 mi-
nuts, Julve era objecte de pe-
nal que transformava Maria 
Llompart. Lluny de fer un joc 
conservador amb l’avantatge, 
les badalonines van inten-
tar crear perill amb diverses 
accions ofensives, malgrat 

El Levante Badalona converteix 
l’Estadi en un fortí

que les visitants també van 
gaudir d’aproximacions a la 
porteria local. Al tram final 
del matx les madrilenyes van 
intentar posar setge sobre 
la porteria local, fet que les 
locals, amb l’entrada d’Irina, 
van estar a punt d’aprofitar 
en accions a la contra, apro-
fitant que deixaven al darrer 
les visitants. Amb aquest 
triomf el Levante Badalona 
suma 7 de 9 per situar-se al 
tercer lloc de la Lliga F per 
darrere de l’Atl de Madrid 
i el FC Barcelona. Aquest 
diumenge l’equip badaloní 
es desplaçarà a Sant Sebas-
tià per enfrontar-se a la Real 
Societat.

FUTBOL FEMENÍ

SEAGULL
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Les gavines empaten a zero contra el Vic-Riuprimer

L’onze del Seagull

Al Seagull se li escapen dos punts

El Seagull va deixar escapar dos punts de l’Es-
tadi. Les gavines van empatar a zero contra el 
Vic-Riuprimer en un partit en el qual les de Pol 
Fernández no van poder gaudir de la mateixa 
fluïdesa en el joc dels dos partits anteriors. 
Aquest fet i l’ordre defensiu de les visitants,va 
provocar que no hi haguessin gaire oportuni-
tats de gol. Les poques que hi van haver no van 
trobar l’encert necessari de cara a porteria La 
bona notícia va ser el fet de mantenir, per segon 
partit consecutiu, la porteria a zero. Després de 
tres partits les badalonines se situen a la part 
alta de la classificació amb set punts.

Equip invicte
Al marge del bon inici de lliga el Seagull va 
disputar la passada setmana un partit de Copa 
Catalunya al camp del Palutordera, amb triomf 
badaloní per 1 a 2

Pol Fernández satisfet
L’entrenador de les gavines, Pol Fernández, es 
mostra satisfet del bon inici de lliga del seu 
equip: “hem començat amb un calenda-
ri molt exigent. Estem complint amb els 
objectius que ens havíem marcat durant 
aquest inici de temporada”. El tècnic de 
les gavines considera que el fet d’haver asso-

lit set dels nou primers punts dona un cert 
marge de cara als possibles moments com-
plicats que puguin haver durant la temporada

Visita a la Dani Jarque
El Seagull jugarà diumenge a la Ciutat Es-
portiva Dani Jarque per enfrontar-se a l’Es-
panyol. Pol Fernández considera que serà 
una bona pedra de toc per al seu equip: 
“juguem a un camp gran i contra unes 
jugadores molt joves que es troben en 
dinàmica del primer equip de Lliga F. El 
fet de tenir aquest marge de punts ha 
de fer que juguem sense cap pressió”. 
Precissament, el primer equip “periquito” 
serà el rival de les badalonines a la quarta 
ronde la Copa Catalunya

El filial debuta amb empat
El segon equip del Seagull va disputar el 
seu primer partit de lliga de Primera Divisió 
Catalana a Montigalà contra el Fontsanta 
Fatjó. Les joves gavines van empatar a 2 en 
un partit molt disputat. Laura i Ylema van 
ser les autores dels gols badalonins. Aquest 
diumenge viatjaran a la Costa Brava per en-
frontar-se a l’Estartit, en partit corresponent 
a la segona jornada del campionat de lliga.
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Derrota de la Minguella a Llefià  

Primera jornada negativa 
dels equips masculins de bàsquet

Aquest passat cap de setmana van co-
mençar les principals competicions de bàs-
quet català. Aquesta primera jornada no va 
ser gaire positiva per als equips badalonins 
de les màximes categories. El femení de la 
Penya va ser l’excepció en el seu debut a 
Copa Catalunya. Les verd-i-negres guan-
yaven a Sant Fruitós (45-62). Després d’un 
primer quart igualat (13-10), les badaloni-
nes van fer un pas endavant entre el segon 
i tercer període per assolir aquesta primera 
victòria. Aitana Garcia va ser la més desta-
cada amb 16 punts

Derrotes a Súper Copa
Círcol i Ademar van perdre el seu primer 
partit de la lliga. El Coto va perdre contra 
el CN Sabadell (47-54) un partit que es va 
haver de disputar a Països Catalans per les 
obres a La Plana. Després d’una primera 
part igualada, cinc punts consecutius do-
naven avantatge als badalonins. La reacció 
vallesana va venir des de la línia de 6,75 
amb quatre triples gairebé consecutius. A 
partir d’aquell moment el Círcol va anar a 

remolc fins a la finalització. Ramon Gotzens 
va ser l’hom més destacat amb 14 punts i 16 
de valoració. L’Ademar s’estrenava a la ca-
tegoria amb una derrota a la pista del Quart 
(81-73). Els d’Iñaki Torralbo van arribar al 
descans amb set punts d’avantatge (34-41). 
Els gironins, equip que prové de Lliga EBA, 
va capgirar el marcador a la segona part. 
Els maristes es van posar a dos a manca 
de quatre minuts (71-69), però no va ser 
suficient. Marc Hermoso (18 punts) va ser 
el millor dels badalonins.

Derrotes a Copa Catalunya
Els dos equips masculins també van debu-
tar amb derrota. L’UB Llefià s’estrenava a la 
categoria amb derrota a Cerdanyola (91-85) 
després d’una pròrroga. Els de David Vin-
yas van gaudir d’un avantatge de set punts a 
l’inici del darrer quart. Un triple d’Alex Eñe-
so semblava poder donar la victòria al seu 
equip, però un triple local forçava el temps 
extra. La Minguella perdia contra el Grano-
llers (58-72) en partit disputat al poliespor-
tiu de Llefià per les obres a Casagemes.
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El passat cap de setmana es va dis-
putar la primera jornada de la Segona 
Catalana. La Unificació Llefià debuta-
va al seu municipal contra el Marto-
relles. Els de Jordi Souto van haver 
de suar per sumar els seus primers 
tres punts. Marcos Morales, al minut 
50, va ser l’autor del gol de la victòria 
(1-0). El Lloreda es va estrenar a la 
categoria amb un bon punt al camp 
del Masnou. Dani González avançava 
als homes de Carlos Cuevas al mi-
nut 25. El gol de l’empat maresmenc 
arribava a quinze minuts de la fina-
lització. En aquesta Segona Catalana 
l’objectiu dels de Llefià és tornar a la 
categoria de la que provenen, mentre 
que el Lloreda vol assolir els punts 
necessaris per assolir la permanència 
amb una certa tranquil-litat

Tercera Catalana
Mal inici de lliga per als equips bada-
lonins de Tercera Catalana. El Bufalà 
perdia al seu municiapl contra el Sant 

Victòria de la Llefi i empat del Lloreda 
a la primera jornada

Genís-Penitents (1-2). Xavier Garcia 
al minut 60, neutralitzava l’avantatge 
visitant amb la qual es va arrribar al 
descans. Els tres punts van marxar-
cap a Barcelona al minut 82. El Young 
Talent va perdre al camp del Chicarita 
per 2 a 0. Els gols van arribar durant 
els primers vint minuts de partit, sen-
se que els de Sant Roc tinguessin 
marge per poder puntuar. L’altre equip 
que juga a Badalona, el Montsant, va 
perdre per un clar 1 a 5 el derbi co-
marcal contra el Sant Adrià. Després 
d’un 0 a 2 inicial, un gol de Marc 
Bellido semblava donar esperances 
als locals. Abans del descans els 
adrianencs van fer el tercer, deixant 
sense marge a l’equip de Badalona A 
la Quarta Catalana, el Lloreda s’impo-
sava per 2 a 0 al Singuerlín B. La Salut 
Pere Gol B perdia per un clar 5 a 1 al 
camp del Poble Nou. Al grup 20 de 
la mateixa categoria, el primer equip 
de La Salut guanyava a Sant Just Des-
vern per 2 a 4.  
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El Dojo Urban assoleix dues 
medalles als Campionats d’Europa 
de Kyokushin celebrats a Romania

El Club Nàutic Bètulo organitza aquest 
diumenge la III SUP Race, cursa que 
forma part del circuit català de SUP. Hi 
haurà un total de tres categories; debu-
tant, amateur, i elit. La prova es dispu-
tarà sobre un circuit de 3 km al qual se 
l’ha de donar dues o tres voltes segons 
la categoria. La prova es podrà seguir 
des de la mateixa sorra de la platja amb 
hora d’inici a les 10 del matí. Partici-
paran esportistes d’arreu de Catalunya.

El CN Bètulo 
organitza 
cursa de SUP

Foto: Arxiu

El 5 d’octubre Badalona correrà 
contra el càncer infantil

Les noies del Rugby Club 
Badalona comencen fort la 
pretemporada

L’equip femení del Rugby Club 
Badalona va jugar el seu primer 
partit de la pretemporada a Gra-
nollers amb una clara victòria 
(5-48. Les badalonines van des-
plegar un gran joc i ja al descans 
guanyaven 0 a 19. Les de Bada-
lona volen continuar oferint el 
mateix nivell de la passada tem-
porada en la qual, van guanyar 
la lliga de forma clara. El debut 

Acció del partit disputat a Granollers

Acte de presentació de la Cursa 

Cartell de la III SUP Race Bètulo

L’expedició badalonina a Romania
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Els dies 7 i 8 de setembre es va celebrar 
a la ciutat de Cluj-Napoca (Romania) el 
campionat d’Europa de Kyokushin (Karate 
de contacte). Hi van participar 200 compe-
tidors procedents de 20 països europeus i 
alguns països convidats com el Japó, els 
Estats Units i Kuwait. A causa del gran nom-
bre de competidors dissabte es van disputar 
les eliminatòries i diumenge les finals.
L’expedició del Dojo Urban dirigida pel Ser-
gi López (5è DAN) i capitanejada pel David 
Rodríguez (2n DAN) estava formada per 4 
competidors dels quals Álvaro Rodríguez 
es va proclamar subcampió d’Europa en la 
categoria de benjamins i Iker Pérez se’n va 
classificar en 3a posició en la categoria de 
júniors. L’Aina Esteban en la modalitat de 
Kata i Toni Hinojosa en categoria sènior no 
van tenir sort i van caure eliminats. La pro-
pera fita del Dojo Urban serà el campionat 
d’Espanya el dia 22 de novembre.

Badalona acollirà el 5 d’octubre 
una nova edició de la cursa 100 
km, càncer Challenge, la qual es 
celebrarà al passeig Marítim de 
Badalona a l’altura de La Donzella 
de la Costa (direcció Montgat) fins 
a arribar a la Barca Maria. Allà es 
farà la volta fins a arribar a l’Hotel 
Marina Badalona per tornar nova-
ment en direcció al punt de sortida. 
El circuit té aproximadament uns 5 
km, per tant, els participants que 
facin els 100 km faran un total de 

20 voltes. La cursa té un caràcter 
inclusiu, ja que es permet la par-
ticipació de tota mena d’atletes, 
amateurs o professionals. La cursa 
es pot disputar en modalitat indi-
vidual o per equips, sent aquesta 
última de relleus en què cada parti-
cipant pot realitzar la distància que 
esculli. Les modalitats són 100 km 
individual; 50 km individual; 100 
km per equips; o distància lliure. 
Per tal de fomentar la implicació a 
la causa del màxim nombre de per-

sones,l’organització també permet 
completar els relleus caminant. La 
cursa forma part del TransPerfect 
Mountain Challenge, un projecte 
totalment solidari en benefici de 
l’AFANOC, organització sense ànim 
de lucre que dona suport als infants 
en tractament oncològic i a les se-
ves famílies, oferint allotjament 
i suport psicològic gratuït a les 
famílies que han de desplaçar-se 
lluny dels seus domicilis i amb 
mancança de recursos.

a la competició oficial serà el 6 
d’octubre a Can Ferrater con-
tra el Barça. L’equip masculí va 
jugar el seu darrer partit de pre-
temporada, amb derrota conbtra 
l’equip S23 de la Santboiana 
(19-31). Els badalonins van co-
mençar dominant. Dues errades 
defensives van donar avantatge 
als del Baix Llobregat, la qual 
van mantenir fins a la finalització

Del 27/09 al 10/10/2024
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